



Retirees Irene Kuusela L79 & Stephen Seaborn L1281 at Toronto City Hall

↗ Retiree Engagement

Locals, district councils and CUPE's sector councils have been supporting retiree members increasingly since the last CUPE Ontario convention.

- ↗ Importantly locals have been drawing retirees back into the work of the union.
- ↗ This is organizing work and so its familiar to us all.
- ↗ With the CUPE Ontario constitution recognition of retirees as members of the union with voice (although no vote) our establishing of retiree committees has begun to take off.
- ↗ A number of CUPE locals and district councils have discovered just how easy it to establish support for their retirees. A simple motion to our monthly meeting along with a word to our local secretary or president to move and speak to the motion is enough for a Retiree Council or Committee to be launched.
- ↗ A few district councils and several CUPE locals have already done this.
- ↗ Provincially the Ontario School Board Council of (CUPE) Unions, OSBCU formed a Retirees Committee this year and we expect to welcome their delegate to this convention.

Two locals and one district council have chosen to take retiree mobilization a step

further by modeling their bylaws* on our CUPE Ontario constitution.

- ↗ Support from CUPE Staff Reps is, of course, really important for the promotion of engaging retirees by setting up Retirees Committee.

* Excerpt from local 2316 Bylaws (approved 2017)

SECTION 6 - EXECUTIVE COMMITTEE MEMBERS

The Executive Committee members are:

- 6.1 President [6.2 – 6.12]
- 6.13 The Chair of Retirees Committee

The Chair of the Retirees Committee:

- a) Supports the Local's labour initiatives and political advocacy/lobbying work
- b) Communicates the Local's events and information to retired members
- c) Shall have voice, but no vote

↗ Retirees biennial meeting

Our first meeting ever of retiree members across the province on March 15th attracted members of local and district council Retiree Committees are being invited along with retirees and soon-to-retire members.

↗ Agism

Finally, my call for an amendment to CUPE Ontario's policy manual succeeded in including "agism" as a recognized form of oppression which members (young and older) and retirees, experience.

Stephen Seaborn, (he/him)
Chair, CUPE Ontario Retirees Network
cupe.on.ca/retirees-network retiree-network@cupe.on.ca

Rapport au congrès - mai 2021

Réseau des Retraités

Le militantisme
se poursuit !

cupe.on.ca/retirees-network



Engagement des retraités

Les sections locales, les conseils de district et les conseils secteurs du SCFP Ontario ont apporté un soutien croissant aux membres retraités depuis le dernier congrès du SCFP Ontario.

- Il est important de noter que les sections locales ont ramené les retraités dans le travail du syndicat.
- Il s'agit là d'un travail d'organisation qui nous est familier à tous.
- La constitution du SCFP Ontario reconnaissant les retraités comme des membres du syndicat avec droit de parole (mais sans droit de vote), la création de comités de retraités a commencé à prendre de l'ampleur.
- Un certain nombre de sections locales et de conseils de district du SCFP ont découvert à quel point il est facile d'établir un soutien pour leurs retraités. Une simple motion à notre réunion mensuelle ainsi qu'un mot au secrétaire ou au président de notre section locale pour proposer et parler de la motion suffisent pour qu'un conseil ou un comité de retraités soit lancé.
- Quelques conseils de district et plusieurs sections locales du SCFP l'ont déjà fait.
- Au niveau provincial, l'Ontario School Board Council of (CUPE) Unions, OSBCU, a formé un comité de retraités cette année et nous espérons accueillir leur délégué à ce congrès.

Deux sections locales et un conseil de district ont choisi d'aller plus loin dans la mobilisation des retraités en calquant leurs règlements* sur la constitution de l'Ontario CUPE.

- Le soutien des personnel du SCFP est, bien sûr, très important pour la promotion de la mobilisation des retraités par la mise en place d'un comité des retraités.

* Extrait des statuts de la section 2316

SECTION 6 – membres du conseil exécutif

Les membres du conseil exécutif sont:

6.1 Président [...6.2 - 6.12]

6.13 **Le président du Comité des retraités**

Le président du Comité des retraités:

- soutient les initiatives syndicales de la section locale et les activités de lobbying et de défense des intérêts politiques.
- communique les événements et l'information de la section locale aux membres retraités
- A une voix, mais pas de vote.

Réunion bisannuelle des retraités

Notre toute première réunion des membres retraités de la province aura lieu le 15 mars. Les membres des comités de retraités des conseils locaux et de district sont invités, ainsi que les retraités et les membres en passe de le devenir.

Agisme

Enfin, mon appel à une modification du manuel des politiques du SCFP Ontario a réussi à inclure "l'agisme" comme une forme reconnue d'oppression que subissent les membres (jeunes et plus âgés) et les retraités.

Stephen Seaborn (lui)
Réseau des retraités du SCFP Ontario
cupe.on.ca/retirees-network
retiree-network@cupe.on.ca